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Írásos kérdé s

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy írásos kérdést kívánok feltenn i

Balog Zoltán emberi erőforrások miniszteréhez

„Hallgatói juttatások, finanszírozási kérdések az új „A nemzeti fels őoktatásról” szóló

törvény értelmében” címmel ,

amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2011 . december 23 . napján elfogadott új „A nemzeti felsőoktatásról” szóló törvény

(továbbiakban Nftv) a korábbitól merőben eltérő irányvonalat határozott meg a magyar

felsőoktatás vonatkozásában.

Az átalakítás jelentős forráskivonást eredményez, amely természetszerűleg érinti a

hallgatókat, a hallgatói juttatásokat, szolgáltatásokat is .

Tekintettel arra, hogy az Nftv . kerettörvény, a kormányrendeletek szorítják pontos kerete k

közé az intézményeket . A legnagyobb problémát az jelenti, hogy bár alig 3 hónap múlva egy

"új alapokra helyezett" rendszernek kellene felváltani a régit, elenyész ő számú, a kormány

hatáskörébe tartozó részletszabály került megalkotásra . A jelenlegi helyzet a jogbiztonság

alkotmányos követelményét messzemenőkig sérti, és nem valószínű, hogy ilyen rövid id ő

elég lesz a szükséges változtatások végrehajtására országos szinten .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
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Tisztelt Miniszter Úr !

A megalkotásra kerülő végrehajtási rendeletek megjelenése el őtt is a következő javaslatokkal

és kérdésekkel fordulok Önhöz .

A hallgatói normatíva összegét minden évben a költségvetésr ő l szóló törvényben határozz a

meg a kormányzat . A hallgatói normatíva összege az idei évben 119 .000 forint/év/hallgató .

Ez az összeg 2005 óta nem változott . Megfigyelve az elmúlt hét évben bekövetkezet t

inflációt, adóemeléseket, a fenti összeg már évekkel ezelőtt elvesztette ösztönző hatását .

Kívánnak-e változtatni a normatíva összegén ?

Az új juttatási kormányrendelet kapcsán felmerül a kérdés, hogyan, mit, és milyen módon

finanszírozzon az állam a hallgatóság számára . Megfontolandó a normatív alapról bázis alapr a

áttérni, esetleg vegyes rendszert kidolgozni .

A növekvő hallgatói terhek mellé szükséges az elsősorban teljesítmény alapú, és nem a

szociális rászorultsági alapú támogatások kidolgozása. Minden ösztöndíj esetében a jelenlegi

szabályozásnak megfelelő adómentesség javasolt továbbra is, hiszen ennek megváltoztatás a

további terhet jelentene az amúgy is nehéz helyzetben lév ő ifjúság számára.

Hogyan kívánják szabályozni a hallgatói juttatásokat és támogatásokat? Megmarad-e a z

ösztöndíjak adómentessége?

A szociális alapú ösztöndíjak, illetve a kollégiumi fér őhelyek kiosztásakor benyújtandó

igazolások esetén fontos annak konkrét tisztázása és rögzítése a rendeletben, hogy mel y

körülményeket köteles a hallgató közokirattal igazolni . Az igazolások esetén a szabál y

konkrét taxációt tartalmaz-e, mely esetekben kell közokirati igazolás ?

A PPP konstrukcióban felépült kollégiumok fenntartásának problémáit figyelembe véve

kívánják-e a normatív támogatást kollégiumi férőhelyszámhoz igazítani, a kollégiumok

kategóriánkénti felosztását megszüntetni?

Az átsorolással kapcsolatosan az új szabályozás biztosít-e a régi és új rendszer között az

állami támogatás és az önköltség tekintetében átjárást?
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Kérdezem tehát tisztelt Miniszter Úr, az új Nemzeti fels őoktatási törvény alapján hogya n

tervezik a hallgatói juttatások és finanszírozások megoldását ?

Válaszát előre is köszönöm .

Budapest, 2012 . június „ h „

Üdvözlettel :

X:Szili Katalin
független képviselő
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